

ISSN 0511-4713

文史

二〇一三年
第一輯

中華書局

目 錄

遠游越山川

——論陸機對阮籍的繼承 戴 燕(5)

王維五題 陶 敏(27)

明清曲律家對魏良輔改革崑山腔的矯正和完善 俞為民(37)

清初詞學大家成德名諱新考..... 釋堅融 羅盛吉 黃一農(63)

金聖歎姓名字號異說辨考 陸 林(75)

魚山梵唄傳說考辨 金 溪 王小盾(95)

須大拏太子諸名號考源 陳 明(133)

靈寶三元齋和道教中元節

——《太上洞玄靈寶三元品戒經》考論 呂鵬志(151)

敦煌摩尼教《下部讚》“電光佛”非“光明處女”辨 林悟殊(175)

回鶻改宗摩尼教問題再探 楊富學(197)

走馬樓吳簡三州倉出米簡的復原與研究

——兼論“橫向比較復原法”的可行性 鄧瑋光(231)

唐代法律用語中的“款”和“辯”

——以《天聖令》與吐魯番出土文書爲中心 黃正建(255)

* 二十四史修訂研究 *

《宋書》校點續議(續一) 吳金華(273)

* 讀 書 札 記 *

讀《韓詩外傳》劄記一則 劉 剛(26)

CONTENTS

Learning from Ruan Ji: The poetry writing of Lu Ji	Dai Yan(5)
Five essays on Wang Wei	Tao Min(27)
The contribution of the musicians of the Ming and Qing in improving the Kunshan operas music	Yu Weimin(37)
The name of the Qing poet Nalan Chengde; Name taboo of the Qing	Shi Jianrong, Luo Shengji & Huang Yinong(63)
The name and nicknames of Jin Shengtan; A new verifying	Lu Lin(75)
The Buddhist story of Sanskrit pātha at Yu Mountain; A research	Jin Xi & Wang Xiaodun(95)
The names of Prince Sudana in various texts; The origin and changes	Chen Ming(133)
The Lingbao Fast of the Three Primes and the Daoist Middle Prime Festival: A Critical Study of the <i>Taishang dongxuan lingbao sanyuan pinjie jing</i>	Lü Pengzhi(151)
On the Buddha of Lightning and the Maiden of Light in the Manichaeian text <i>Xiabu Zan</i>	Lin Wushu(175)
The conversion of Ugurs to Manichaeism; A new approach	Yang Fuxue(197)
The Wu slips of Sanzhoucang unearthed from Zoumalou; Reconstruction and research	Deng Weiguang(231)
<i>Kuan</i> and <i>bian</i> ; Two legal terms of the Tang	Huang Zhengjian(255)
Again some comments on the new edition of the <i>Song History</i> (part II)	Wu Jinhua(273)
